
          
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 
 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ.Nr.90009114839, Norēķinu konts LV16UNLA0050014283134, AS SEB banka, kods UNLALV2X  
Semināra iela 9, Valka, Valkas novads, LV-4701, tālr.64722238, E-pasts: novads@valka.lv 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJAS  
 

SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 

 
2023.gada 16.janvārī          Nr.1 
 
Sēde sasaukta pulksten 10:00 
Sēde atklāta pulksten 10:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē 
Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts. 

Sēdi vada:   Gita Avote – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja 
 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 

deputāti: Unda Ozoliņa – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja vietniece 
Andris Dainis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis  
Vents Armands Krauklis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Guntis Albergs – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Vilmārs Vesingi – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā; pieslēdzās plkst.10:04) 

 
Sēdē nepiedalās: Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekle  
 
Sēdē piedalās:  Agnis Birkavs – pašvaldības domes deputāts   

Aigars Roga – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 
   Nauris Ozols – Izpilddirektors 
   Gints Stālmeisters – Izpilddirektora vietnieks 
   Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja 

Arita Ārgale – Personāla nodaļas vadītāja 
Daniels Minajevs – Juridiskās nodaļas vadītājas vietnieks juridiskajos jautājumos  
Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Rolands Rastaks – Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs  

Inese Kāposte – Valkas novada Bērnu – jaunatnes sporta skolas direktore 

Ramona Lapiņa – Izglītības speciāliste 
Ligita Sīmane – Valkas pagasta pārvaldes vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Valdis Šaicāns – Vijciema un Zvārtavas pagastu pārvaldes vadītājs 
Līga Tetere – Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktore 
Līga Rozīte – Valkas novada Centrālās bibliotēkas pieaugušo literatūras nodaļas 
vadītāja 
Aivars Ikšelis – Valkas pilsētas kultūras nama direktors 
Līga Lāne – Kultūras darba organizatore 
Raivis Graņics – Sporta un jaunatnes lietu daļas vadītājs 
Inga Aleksejeva – Projektu vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 
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Uzaicinātās personas: Jānis Butāns – biedrības “VEF basketbola akadēmija Valka” atbildīgā persona 
Mārcis Krams – biedrības “Florbola klubs Valka” atbildīgā persona  
Jānis Bomiņš – biedrības “Volejbola klubs Valka” atbildīgā persona 
Aleksandrs Božeņetskis – biedrības “VBK LOTOS” jauniešu treneris 
Juris Kalniņš – hokeja kluba “Vijciems” pārstāvis 
 

Darba kārtība: 
1. Nevalstisko sporta organizāciju ziņojumi par 2022.gadā paveikto: 

1.1. Informatīvs ziņojums par biedrības ”VEF basketbola akadēmija Valka” darbību 

1.2. Informatīvs ziņojums par biedrības “Florbola klubs Valka” darbību 

1.3. Informatīvs ziņojums par biedrības “Volejbola klubs Valka” darbību 

1.4. Informatīvs ziņojums par hokeja kluba “Vijciems” darbību 

1.5. Informatīvs ziņojums par biedrības “VBK LOTOS” darbību 

1.6. Informatīvs ziņojums par biedrības “Futbola klubs “Valka”” darbību 

2. Par jaunas amata vietas izveidi Valkas novada Bērnu - jaunatnes sporta skolā 

3. Par finansiālu atbalstu piemiņas vietas labiekārtošanai 

4. Par Valkas novada pašvaldības Pedagoģiski medicīniskās komisijas nolikuma apstiprināšanu 

5. Par grozījumiem Valkas novada pedagoģiski medicīniskās komisijas sastāvā 

6. Par Valkas novada  amatiermākslas kolektīvu vadītāju amatu saraksta apstiprināšanu no valsts 

budžeta mērķdotācijas vadītāju darba samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām 

iemaksām 2023.gadā 

7. Par Lugažu un Sēļu bibliotēku turpmākās darbības izvērtēšanu 

Informatīvie jautājumi 

8. Par Valkas pilsētas kultūras nama 2022.gada atskaiti un plānoto 2023.gadā 

9. Par Dziesmu un deju svētkiem 

10. Par Izglītības likuma grozījumiem (izglītības pārvalde, izglītības ekosistēma, izglītības kvalitāte) 

11. Par Kultūras centru likumu 

 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 5 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, 
G.Albergs), PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Izglītības, kultūras un 
sporta komitejas sēdes Nr.1 darba kārtību. 

 
Deputāts V.Vesingi pieslēdzās komitejas sēdei attālināti pulksten 10:04. 
 
 

1.§ 
Nevalstisko sporta organizāciju ziņojumi par 2022.gadā paveikto 

_______________________________________________________________________ 

(J.Butāns, M.Krams, J.Bomiņš, V.Šaicāns, A.Božeņeckis, R.Graņics) 

 
Ziņo, izklāstot biedrības “VEF basketbola akadēmija Valka” paveikto, J.Butāns. 
Informē par biedrības panākumiem 2022.gadā, par Ukrainas jauniešu iesaistīšanu basketbolā, par 
sponsoru piesaistīšanu un jaunu basketbola grupu izveidošanu 2023.gadā. 
V.A.Krauklis aicina visus padomāt par nākamo gadu un palīdzēt basketbola akadēmijai ar idejām, kā, 
skatoties uz nākotni, varētu vairāk piesaistīt jauniešus basketbola klubam. 
Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņem zināšanai.  
 

Ziņo, izklāstot biedrības “Florbola klubs Valka” paveikto, M.Krams. 
M.Krams iepazīstina ar kluba veiksmēm. Informē, ka kodolu veido Valkas novada spēlētāji, nosaucot tos. 

Izklāsta, ka sezonā tiek aizvadīti apmēram 100 treniņi, komandas vidējais vecums ir ap 30 gadi, ir 55 

jaunieši. Šī gada plāni - sasniegt vēl labākus rezultātus. 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņem zināšanai. 

 

Ziņo, izklāstot biedrības “Volejbola klubs Valka” paveikto, J.Bomiņš. 
J.Bomiņš izklāsta, ka beidzot ir izveidots smilšu volejbols, jo pastāv liela konkurence ar basketbola un 

florbola klubiem. Ir izveidota jauna grupa, kur pārsvarā ir meitenes. Pirmo reizi startē Latvijas čempionātā, 

informē par nesaprotamu attieksmi volejbola federācijā. Labākais sasniegums meitenēm ir divas 5.vietas 

Latvijā un zēniem – 8.vieta un divas 9.vietas. Vērš uzmanību uz volejbola laukuma problēmu, kas varētu 

būt atrisināma, izvietojot laukumā kameras. Notiek diskusija par volejbola kluba parādiem pret pašvaldību. 

I.Grandava izsaka savu viedokli par to, kā varētu atrisināt šo jautājumu. 
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Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņem zināšanai. 

 

Ziņo, izklāstot hokeja kluba “Vijciems” paveikto, V.Šaicāns. 
V.Šaicāns informē par iegūtajiem kausiem pagājušā sezonā. Šajā sezonā klubs plāno iegūt čempiona titulu, 

paskaidro hokeja hierarhiju. Izklāsta finansējuma sadali, un norāda, ka kopā klubā darbojas 25 spēlētāji. 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņem zināšanai. 

 

Ziņo, izklāstot biedrības “VBK LOTOS” paveikto, A.Božeņetskis. 
A.Božeņetskis izklāsta, ka ieguvuši 12 medaļas. Veiksmīgākais ir J.Jaunslavietis, kurš piedalās jau 

augstākajās līgās. Izklāsta problēmas, kas saistītas ar grūtībām piedalīties starptautiskos turnīros, kur tiek 

prasīta maksa 50 EUR, ko nevar visi atļauties, bet, ja turnīri notiek Latvijā, tad klubam ir 50% atlaide. Kluba 

pamatsastāvā ir 16 jaunieši, ir arī grupa no 6 gadīgajiem. Informē, ka arī veterāni šogad ieguvuši labus 

rezultātus.  

Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņem zināšanai. 

 

Ziņo, izklāstot biedrības “Futbola klubs “Valka”” paveikto, R.Graņics.  
R.Graņics informē, ka notikuši 151 treniņi, kopā ir 54 licencēti spēlētāji, 5 treneri, 3.līgā 8.vieta. Aizvadītāja 

gadā saņemta balva, kā trešajam labākajam amatieru klubam. Šī gada plānos ietilpst vairāk dot iespēju 

jaunajiem spēlētājiem. 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņem zināšanai. 

 

 

2.§ 
Par jaunas amata vietas izveidi Valkas novada Bērnu - jaunatnes sporta skolā 

_______________________________________________________________________ 

(I.Kāposte) 

 
Ziņo, izklāstot iesniegtā iesnieguma (pielikumā) saturu, I.Kāposte 
Debatē: G.Avote, U.Ozoliņa, V.A.Krauklis, G.Albergs 
I.Kāposte, atsaucoties uz sporta klubu teikto, secina, ka pēctecībai ir liela nozīme, tāpēc arvien vairāk nākas 

piesaistīt un iesaistīties dažādos projektos, papildinot, ka sporta skola, ko katrs zināja 3-5 gadus atpakaļ, ir 

stipri manījusies, un šobrīd ir pavisam citi apgriezieni un apjomi. 

G.Avote izsaka viedokli, nosaucot citu interešu izglītības skolu lietvežu likmju lielumu, uz ko I.Kāposte 

paskaidro, kā tiek sadalīta sporta skolā esošo amatu noslogotība un informē par atšķirīgo informācijas 

ievadi sistēmās. 

U.Ozoliņa jautā, vai nosauktais būs direktora palīga kompetencē. 

G.Albergs aicina izvērtēt, vai nebūtu lietderīgi veikt darbinieku noslogotības izvērtējumu.  

Notiek diskusija par jaunā amata iespējamo noslodzi un sporta skolas pašreizējo noslogotību. 

V.A.Krauklis rezumē iepriekš teikto un konstatē, ka sporta skola ir vienīgā, kurai nav tehniskā atbalsta, bet, 

vai tam ir jābūt pilnas slodzes darbam – to vajadzētu noskaidrot, izvērtējot visu skolu tehnisko darbinieku 

– lietvežu vai sekretāru pienākumus. Ierosina neapstiprināt pilnu slodzi un neapstiprināt šodien jaunas 

amata vietas izveidi, bet veikt visu skolu analīzi, un līdz martam, kad tiks apstiprināts budžets pašvaldībām, 

pieņemt lēmumu. 

G.Avote aicina balsot. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs, V.Vesingi), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Atlikt jaunas amata vietas “Direktora palīgs” izveidošanu Valkas novada Bērnu - jaunatnes sporta 
skolā.  

2. Izveidot darba grupu, kuras sastāvā būtu pašvaldības izglītības iestāžu vadītāji, komitejas 
priekšsēdētajs, Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs, Personāla nodaļas 
vadītājs, pašvaldības domes priekšsēdētājs un izpilddirektors. 

3. Uzdot darba grupai sagatavot un iesniegt uz februāra komiteju izskatīšanai izglītības iestāžu 
administrācijas lietvedības atbalsta izvērtējumu. 
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3.§ 
Par finansiālu atbalstu piemiņas vietas labiekārtošanai 

_______________________________________________________________________ 

(I.Grandava) 

 
Ziņo, izklāstot saņemtā iesnieguma (pielikumā) saturu, I.Grandava 
Debatē: G.Avote 
V.A.Krauklis uzskata, ka idejiski būtu jāatbalsta, bet jautājums jāskata kontekstā ar pārējo pašvaldības 

budžetu martā.  

Izglītības, kultūras un sporta komiteja uzdod Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājai iekļaut pieprasīto 
summu 6756,00 EUR apmērā budžeta diskusijās. 

 
Notiek diskusija par 14.jūnija un 25.marta piemiņas pasākumu organizēšanu.  

 
 

4.§ 
Par Valkas novada pašvaldības Pedagoģiski medicīniskās komisijas nolikuma apstiprināšanu 

_______________________________________________________________________ 

(R.Rastaks, R.Lapiņa) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Rastaks, R.Lapiņa 
Debatē: G.Avote, U.Ozoliņa 
R.Rastaks uzaicina komisijas vadītāju R.Lapiņu sīkāk paskaidrot, kas mainījies jaunajā nolikumā.  

U.Ozoliņa uzdod jautājumus attiecībā uz atsevišķiem komisijas nolikuma punktiem. 

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēdē, veicot labojumus nolikumā. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs, V.Vesingi), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Apstiprināt Nolikumu Nr.__ “Valkas novada pašvaldības Pedagoģiski medicīniskās komisijas 
nolikums” (pielikumā). 

2. Par lēmuma izpildi atbild Izglītības, kultūras sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs. 
3. Atzīt par spēku zaudējušu Valkas novada domes 2010.gada 24.marta lēmumu par Valkas novada 

pedagoģiski medicīniskās komisijas nolikuma Nr.7 apstiprināšanu (prot.Nr.4, 30.§). 
4. Lēmums stājas spēkā ar tā pieņemšanas brīdi. 

 

 

5.§ 
Par grozījumiem Valkas novada pedagoģiski medicīniskās komisijas sastāvā 

_______________________________________________________________________ 

(R.Lapiņa) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Lapiņa 
Debatē: G.Avote 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs, V.Vesingi), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Izteikt Valkas novada pašvaldības domes 2021.gada 2.jūlija lēmuma “Par Valkas novada pašvaldības 
Pedagoģiski komisijas apstiprināšanu” (protokols Nr.9, 13.§.) 1.punktu šādā redakcijā: 
“1. Apstiprināt Valkas novada pašvaldības Pedagoģiski medicīnisko komisiju sekojošā sastāvā:  

1.1. Ramona Lapiņa – komisijas priekšsēdētāja, izglītības speciāliste; 
1.2. Gunta Dance – izglītības psihologs; 
1.3. Ingrīda Vīlistere – logopēds; 
1.4. Andra Morīte – speciālais pedagogs; 



 

 

5 

 

1.5. Līga Putriņa – ģimenes ārsts.” 
2. Par lēmuma izpildi atbild Izglītības, kultūras sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs. 
3. Lēmums stājas spēkā ar tā pieņemšanas brīdi. 

 
 

6.§ 
Par Valkas novada  amatiermākslas kolektīvu vadītāju amatu saraksta apstiprināšanu no valsts 
budžeta mērķdotācijas vadītāju darba samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām 

iemaksām 2023.gadā 
_______________________________________________________________________ 

(R.Rastaks) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Rastaks 
Debatē: G.Avote 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēdē. 

U.Ozoliņa balsojumā un lēmuma projekta apspriešanā nepiedalās. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 5 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, G.Albergs, V.Vesingi), PRET – nav, 

ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Apstiprināt amatiermākslas kolektīvu vadītāju amata vietu un darba samaksas sarakstu valsts 
budžeta mērķdotācijā  2023.gadā (pielikumā).  

2. Uzdot Personāla nodaļai sagatavot darba līgumu grozījumus attiecībā uz lēmuma 1.punktā 
noteiktajiem darbiniekiem. 

3. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors. 
4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 

Deputāts V.Vesingi pamet ZOOM video tiešsaistes platformu pulksten 11:28.  

 

 

7.§ 
Par Lugažu un Sēļu bibliotēku turpmākās darbības izvērtēšanu 

_______________________________________________________________________ 

(L.Tetere) 

 
Ziņo, izklāstot  veiktās izvērtēšanas (pielikumā) saturu, L.Tetere 
Debatē: G.Avote, U.Ozoliņa, V.A.Krauklis, G.Albergs, L.Sīmane 
L.Tetere iepazīstina ar sagatavoto prezentāciju par minēto bibliotēku īpatnībām, statistiku, finansējumu, 

vēsturisko attīstību un nākotnes risinājumu, piedāvājot 5 variantus.  

U.Ozoliņa atbalsta 5.variantu, kas nozīmē, virzīties uz mobilās bibliotēkas modeli. 

V.A.Krauklis izklāsta savu viedokli, atbalstot 3.variantu. 

Notiek diskusija par iespējamajiem variantiem.  

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai Finanšu komitejas sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 5 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs), PRET – nav, 

ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Atbalstīt variantu Nr.3, kas nozīmē likvidēt Valkas Centrālās bibliotēkas struktūrvienību “Lugažu 
bibliotēka ar nodaļu Sēļos”, un izveidot Valkas Centrālās bibliotēkas struktūrvienību “Sēļu 
bibliotēka”.  

2. Jautājumu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 

 

 

8.§ 
Par Valkas pilsētas kultūras nama 2022.gada atskaiti un plānoto 2023.gadā 

_______________________________________________________________________ 

(A.Ikšelis) 
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Ziņo, iepazīstinot ar prezentāciju, A.Ikšelis 
Debatē: G.Avote 
A.Ikšelis informē, ka kultūras namā kopā ir 100 telpas, par kravas lifta nepieciešamību, par jauna projektora 
iegādes nepieciešamību, par prožektoru darbības nodrošināšanu, par kafejnīcas telpu ierīkošanas 
nepieciešamību, par darbinieku kompetenci. Informē par sadarbību ar pašdarbības kolektīviem. A.Ikšelis 
papildina, ka jau šogad ir uzsākts darbs pie 15.Amatierteātru kolektīvu salidojuma.  
U.Ozoliņa jautā, vai var nosaukt 3 lietas, kas vislabāk izdevās pagājušajā gadā, uz ko A.Ikšelis atbild, ka 

viena lieta ir Livonijas zāles atvēršana, otra – Operetes koncerts Ziemassvētku laikā, trešais – pilsētas 

svētku laikā notikušais lieluzvedums. 

Notiek diskusija par savstarpējo attiecību risināšanu starp kultūras nama administrāciju un kolektīviem, kā 

rezultātā G.Avote uzņemas noorganizēt abu pušu tikšanos, lai izrunātu neskaidros jautājumus. 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņēma zināšanai. 

 

 

9.§ 
Par Dziesmu un deju svētkiem 

_______________________________________________________________________ 

(L.Lāne) 

 
Ziņo, iepazīstinot ar gatavošanās procesu Dziesmu svētkiem, L.Lāne 
Debatē: G.Avote, G.Albergs 
L.Lāne nosauc kolektīvus, kas piedalīsies svētkos, kā arī informē par kolektīvu nepieciešamībām, svētku 
dienas kārtību. 
Izglītības, kultūras un sporta komiteja informāciju pieņēma zināšanai. 

 

Komitejas priekšsēdētāja G.Avote slēdz komitejas sēdi un paziņo, ka darba kārtības 10. un 11.jautājums 

tiks izskatīts februāra mēneša komitejā. 

 

 

Sēde slēgta pulksten 12:50 
 
Sēdes vadītājs         Gita Avote 
 

 
Protokolēja         Ilva Asejeva 
 

 


